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Tisztelt Elnök Asszony!

A Házszabály 91 . §-a alapján bejelentem, hogy írásbeli választ igénylő kérdést
kívánok feltenni Szűcs Erika szociális és munkaügyi miniszterhez

Látássérültek pórázon ?

címmel .

Tisztelt Miniszter Asszony!

A Magyarországon körülbelül 20 ezer vak ember él . Közülük mintegy 120
rendelkezik vakvezető kutyával. Hazánkban évente 20-25 kutyát képeznek k i
vakvezetésre. A kevés szerencsés kutyatulajdonosnak is rengeteg előítélettel és
nehézséggel kell megküzdenie . Habár jogszabály mondja ki, hogy a vakvezető kutya
mindenhová elkísérheti gazdáját, mégis sok az olyan létesítmény, ahonna n
egyszerűen kiutasítják őket. Februárban úgy vezettek ki egy vak férfit egy pápa i
bevásárlóközpontból, mint egy bűnözőt. Orsós Sándort vakvezető kutyája miatt
háromszor is eltávolították a szupermarketből . Azt mondták, megbüntetik őket, ha a
kutya is bemegy. Egy szentesi pékségb ől vakvezető kutyája miatt tiltottak ki egy
állapotos vak asszonyt.

A vakvezető kutya megóvja gazdáját a lépten-nyomon útjába kerülő akadályoktól ,
sőt az utasítások ellenére sem tesz meg bizonyos dolgokat, ha ezzel veszélybe sodorj a
a rábízottat . Szakemberek szerint a vakvezet ő kutyák szinte mindennap valamilyen
formában megmentik gazdáik életét. Ehhez azonban segítségre van szükségük a
társadalom részéről és a törvény oldaláról egyaránt.

Az 1/1986-os LVM-EÜM együttes rendelet szerint a vakvezető kutya bevihető az
élelmiszer- és vendéglátó üzemekbe, üzletekbe, különböz ő intézményekbe.
Ez az egyetlen rendelet, ami védi a vakvezető kutyákkal közlekedők érdekeit,
azonban a 383/2007. (XII .23 .) Korm. Rendelet 2. § (1) s) pontja alapján fenti
jogszabály 2008 . július 1 .jén hatályát veszti .



Fentiekre tekintettel tisztelettel kérdezem Miniszter Asszonyt :

Mi lesz június után a vakvezető kutyás fogyatékkal élőkkel ?

Meg fogja-e a tárca hosszabbítani az adott rendeletet vagy más jogszabály t
terjeszt elő a látássérültek védelmében?

És végül de nem utolsó sorban, milyen szankciókat helyez kilátásba, hogy a
fent említett felháborító esetek ne ismétlődhessenek meg büntetlenül ?

Tisztelettel várom válaszát .

Budapest, 2008-06-10
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